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Närvaro- och tjänstgöringslista 
  

Namn När- Tjg. Reservation Jäv Anteckningar 
 Varo Ers.    

   § §  

        

Ledamöter        

Johan Andersson (C) X      Ordförande 

Birgitta Häggkvist (VI)  X       

Marie Hansson (V) X       

Åsa Sjödén (S) X      Justerare 

John Åberg (S) X       

Ersättare        

Jörgen Åslund (VI) X       

Maria Wennberg (C) -       

Kjell-Åke Sjöström (V) X       

Tommy Svensson (S) X       

Linnea Stenklyft (S) -       

 

 

Val av justerare 

Åsa Sjödén (S) utses till justerare. 
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§ 31 Dnr KS 6/2021 

 

Informationer 
Beslut 

 

Allmänna utskottet beslutar 

 

Tackar för informationen. 

 

Ärendebeskrivning 

Utskottet ges följande informationer 

 

Näringsliv 

Mikael Näsström, Näringslivsenheten,  

Informerar om: 

• Ansökan bredbandsstöd för sträckan Källsjön-Västnyland till europeiska fonden, 

ERUF, avslogs då pengarna tog slut. 

• Regler för ansökan av pengar från Post- och telestyrelsen kommer 18 maj. 8 

prioriterade områden i Sollefteå kommun där man kan söka dessa medel. Sista 

datum under tidig höst. 

• Projekt tillsammans med företagarna i Sollefteå – Downhillcykling Hallstaberget. 

Två ansökningar är inskickade till Leader Höga kusten samt Regionen 

Västernorrland.  

• Försäljningen av Sollefteå Camping kommer att ta tid och tålamod krävs. 28 

intressenter finns för tillfället. Campingen är öppen och sköts av kommunen denna 

sommar.  

• Ny strategi för fortsatt arbete inom besöksnäringen. Information till Allmänna 

utskottet om detta kommer att ske framöver.  

 

Information aktuellt 

Niklas Nordén, TF Kommundirektör 

• Ändring av titulatur för Kommunikationsstrateg till Kommun- och kommunikationsstrateg 

har skett. 

• Covid-läget – fortsatt smittspridning i länet. Sollefteå kommun har återgått till 

närundervisning på högstadiet medan just nu inom gymnasiet är ca 70 % av eleverna som 

har närundervisning. 

 

Scenario från Folkhälsomyndigheten;  

Scenario 0 – alla följer restriktioner och umgås mindre.  

Scenario 1 – samma mönster som idag vilket ger en något långsammare avtagande 

smittspridning under sommaren.  

Scenario 2 – folk slappnar av – vilket kan komma att ge en fjärde våg. 

Smittskyddet anser att scenario 1 är det mest troliga.  
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Fördelning av vaccin till regionen minskar – Fas 4 – dvs. +50 börjar få boka vaccination i 

början av juni. Vårdskulden är stor varför trycket fortsätter att vara högt på vården. 

Dröjer innan hela befolkningen har fått dos 2 av vaccinet. 

• Telefoniproblem i kommunen 12-13 maj. Problem med förståelse hos entreprenören för 

behovet av att åtgärda felet. 

• Informerar om ett ärende - Ändring av delegeringsordningen – som kommer att tas direkt 

på Kommunstyrelsen den 8 juni. 

 

Information omtag Fastighetsutredningen 

Niklas Nordén, TF Kommundirektör 

• Nya resurser har tagit över denna fråga. Utkast till styrgruppen håller på att tas fram. 

• Synergier i koncernen – Fastigheter i fokus. 

• Föredrar bakgrund för utredningen och fokus som behöver finnas. 

• Hänvisar till NIRAS utredningen och rapporten från denna. 

• Problematiserar nuvarande organisation och förevisar för kommunen önskad linjära 

organisation. 

• Utskottet ges möjlighet att ställa frågor. 
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§ 32 Dnr KS 141/2021 

 

Svar på revisionsrapport – granskning av bokslut och 
årsredovisning 2020   

Beslut 

 

Allmänna utskottet föreslår  

Kommunstyrelsen besluta 

 

att förvaltningens yttrande antas och överlämnas som kommunstyrelsens svar till 

revisorerna. 

 

Information 

Niklas Nordén, Kommundirektör, informerar om föreslaget svar. 

Utskottet ges möjlighet att ställa frågor. 

 

Ärendebeskrivning 

KPMG har på uppdrag av kommunens revisorer genomfört en granskning avseende 

kommunens bokslut och årsredovisning per 2020-12-31.  

Likt föregående år är revisorerna oroade över verksamheternas resultatutveckling. 

Revisorerna anser att kommunstyrelsen skyndsamt behöver tillse att åtgärder vidtas för att 

åtgärda underskotten i verksamheterna. 

Revisionen önskar få svar på vilka åtgärder som planeras vidtag utifrån lämnade 

rekommendationer och när de beräknas vara genomförda. 

 

 Revisorerna rekommenderar kommunstyrelsen att  

• ta fram verksamhetsmål för god ekonomisk hushållning som är möjliga att följa upp och 

utvärdera  

• skyndsamt tillse att åtgärder vidtas för att åtgärda underskotten i verksamheterna  

 

Revisorerna önskar svar senast 30/6. 

 

Kommunstyrelseförvaltningens yttrande 

Dessa rekommendationer besvaras nedan. 

 

Gällande dessa förslag så ingick dessa också tillsammans med andra rekommendationer i 

revisionens grundläggande granskning under mars månad vilken besvarats. Därav återges 

de svaren igen. 

 

Rekommendation 1: 

Revisorerna trycker på vikten av att löpande under året kunna följa upp utvecklingen mot 

fullmäktiges mål, och då specifikt målet för god ekonomiskhushållning. Kommunen har i 
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sitt målarbete tagit fasta på ställningstaganden från SKR och dialog med tidigare 

sakkunnigt biträde från revisionen. Där det anses viktigt att det som följs upp är jämförbart 

över tid och med andra. Gällande uppföljning under innevarande år så finns det förutom 

svårigheten med att ha uppdaterad och relevant data som är jämförbar med andra, dessutom 

en säsongsvariation som gör analysen besvärlig. Ta exempelvis resultatmålet: resultatet är 

oftast är negativt innan sommaren, kraftigt förbättrat under sommaren och sedan försämrat 

igen. 

 

Kommunen arbetar dock löpande med förbättring och justering av målarbetet och ser 

mycket positivt på om revisionen har något bra exempel från andra kommuner som 

uppfyller både kraven på jämförbarhet med andra och över tid samt löpande uppföljning 

under året.  

 

I granskningen av årsredovisningen för 2019 gavs motsvarande svar och sedan dess har 

inget nytt framkommit som föranlett ett justerat målarbete avseende mätbarheten. 

 

Rekommendation 2: 

Som svar på den grundläggande granskningen angavs att kommunen har verktyg för att 

arbeta med så väl en ekonomi i balans som handlingsplaner. Men att dessa har fått stå 

tillbaka under pandemin då fokus har varit på att rädda liv och kommunen har tillförts 

skattemedel och merkostnadsersättningar som täcker de underskott som uppstått i 

verksamheten. I takt med att vaccination ges och arbetet med hantering av det akuta i 

pandemin klingar ut kommer detta arbete att växla upp igen. Detta svar har inte ändrats 

sedan mars månad då vi nu är inne i den tredje vågen vilken är den mest omfattande hittills, 

men denna gång verkar drabba skolan i betydligt högre omfattning. 

 

Verksamheten är helt klart införstådd i de bekymmer som ligger framför oss gällande 

ekonomi för 2022-2024 och arbetar med att balansera krav och kvalitet för att långsiktigt 

komma in i befintlig ram. Under 2020 bedöms kommunen leverera ett positivt resultat med 

balans i flertalet verksamheter. Budgetarbetet pågår under april och maj där politiken 

beaktar den ekonomiska verkligheten och prioriterar mellan verksamheterna och där 

ramanslagens storlek påverkar vilka åtgärder som kommer att vidtas inför kommande år. 

 

Förvaltningens förslag till beslut  

Förvaltningen föreslår Kommunstyrelsen besluta att förvaltningens yttrande antas och 

överlämnas som kommunstyrelsens svar till revisorerna. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Niklas Nordén, KS 141/2021-4 

Sammanfattning revisionsrapport, KS 141/2021-3 

Missiv och granskning, KS 141/2021-1,-2 
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§ 33  Dnr KS 8/2021 

 

Fördjupad uppföljning 2021 
Beslut 

 

Allmänna utskottet föreslår 

Kommunstyrelsen föreslå  

Kommunfullmäktige besluta 

 

Kommunfullmäktige godkänner den fördjupade uppföljningen för första tertialet samt 

prognos för ekonomiskt utfall 2021.  

 

Information 

Mattias Axelsson, TF Ekonomichef, informerar om ärendet. 

Justering av budgetramar har skett, detta då det kommit information kring hur 

skolmiljarden och äldreomsorgsatsningen ska hanteras.  

Kommenterar resultat per april och prognos för helår. 

Kommenterar uppföljningen kring renovering av gymnasiet. 

Utskottet ges möjlighet att ställa frågor. 

 

Ärendebeskrivning 

Redogörelse för fördjupad uppföljning till och med april 2021. Resultatet per sista april är 

12,2 mnkr att jämföra med -18,6 mnkr vid motsvarande period 2020.  

 

Verksamheternas prognos för helåret 2021 bedöms till 22,7 mnkr, vilket är 8,2 mnkr bättre 

än budget. Huvudorsaken till detta är statliga bidrag för covidrelaterade kostnader samt 

positivt utfall på skatter till följd av slutavräkning 2020 och en ny skatteprognos.  

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunstyrelsen föreslår fullmäktige besluta 

 

Kommunfullmäktige godkänner den fördjupade uppföljningen för första tertialet samt 

prognos för ekonomiskt utfall 2021.  

  

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Mattias Axelsson, KS 8/2021-8 

Fördjupad uppföljning januari-april 2021. KS 8/2021-9 
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§ 34  Dnr KS 92/2021 

 
Svar på motion – Utveckling av glesbygdsområden 
Beslut 

 

Allmänna utskottet föreslår  

Kommunstyrelsen föreslå 

Kommunfullmäktige besluta 

 

Att motionen anses besvarad. 

 

Information 

Niklas Nordén, Kommundirektör, informerar om ärendet. 

 

Ärendebeskrivning 

I en motion inlämnad av Curt Noppa (S) och Jan Lundberg (S) gällande ”Utveckling av 

glesbygdsområden” presenterar Trästa/Skärvsta S-förening en analys av problematiken 

kring Ångermanlands glesbygdsområden och har gjort en plan för ett utvecklingsarbete.  

 

Motionärerna beskriver utvecklingen av Ångermanlands glesbygdsområden och 

landsbygden i stort. Ämnen som varit föremål för intensiva diskussioner på såväl lokal, 

regional som nationell nivå. Motionärerna pekar på att utvecklingen behöver vändas och att 

detta måste ske innan den uppodlade marken förbuskas och återgår till mark beväxt med 

sly.  

 

Den plan som presenteras innehåller målsättning, produktions och verksamhetsområden, 

kartläggning av utvecklingsområden, infrastruktur, utbildningsbehov samt kontaktbehov 

under utredningsarbetet. 

 

Med hänvisning till planen föreslås: 

 

• att kommunfullmäktige beslutar ställa sig bakom problembeskrivningen och 

målsättningen 

• att vidta erforderliga åtgärder för att åstadkomma en positiv utveckling av 

kommunens olika glesbygdsområden enligt vår utvecklingsplan 

• att kontakta personer med lokalkännedom i de olika älvdalarna under arbetets gång. 

 

Förvaltningens bedömning 
Motionen beskriver och berör mängder av utmaningar i olika delar av samhället, varav 

många ligger utanför det kommunala uppdraget med bland annat råd till den politiska 

ledningen i Region Västernorrland.  
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Motionen spänner över många ämnen och är eventuellt inte förenlig med 

kommunfullmäktiges arbetsordning då den berör många ämnesområden, delar som till del 

ligger utanför den kommunala kompetensen. Vilket gör att förvaltningen inte anser att det 

oreserverat går att ställa sig bakom problembeskrivningen och målsättningen. Enskilda 

delar i planen kan mycket väl komma att beaktas i kommunens arbete, men kommunen 

avser inte att lägga upp sitt arbete enligt förelagd utvecklingsplan. 

I mångt och mycket delar förvaltningen stora delar av problembilden och kommunen jobbar 

med merparten av frågorna, Varav några exempel presenteras nedan: 

• Inflyttningsarbetet, inflyttarlots 

• Ödehusprojektet 

• Fiberutbyggnad 

• Landsbygdsrådets arbete 

• Landsbygdens dag som landsbygdsrådet planerar 

• Inflyttningsdag som planeras 19 maj 

• DIS-upphandling, 

• Kostenhetens arbete för att främja lokala producenter, mindre producenter 

exempelvis ”Kotellet” 

• Utredningen medborgarkontor samt se över möjlighet att utlokalisera arbetsplatser 

från Sollefteå till övriga tätorter  

• Möjlighet till distansarbete - medarbetarperspektivet 

• Satsningar på vägbelysning 

• Upprustning av broar på landsbygden 

• Friluftskommunen Sollefteå - satsningar på utegym - näridrottsplatser 

• Satsningen på landsbygdsmiljonen 

• Stort fokus på medborgardialoger - avseende utvecklingsfrågor 

• Utökat fokus på besöksnäringen - Arena Höga Kusten Inland  

• Fokus på vandringsleder i hela kommunen - koncept under framtagande. 

Upprustning av Ådalsleden diskuteras, möte planeras under hösten 

• Fokus på de gröna näringarna - LRF har plats i både Näringslivsrådet och 

Landsbygdsrådet, fokus i livsmedelsupphandlingar och Norra Skog har plats i 

Landsbygdsrådet. 

• Planering på utredningsuppdrag till skogsförvaltaren pågår avseende att inventera 

Sollefteå kommuns åkermark. För att säkerställa att den görs tillgänglig till de gröna 

näringarna. Se över arrenden, det som står i träda, marknadsför eller eventuellt 

försälja för att maximera nyttan och användande. 
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• Fortsatt arbete med att försöka möjliggöra strandnära byggnation, exempelvis i 

Näsåker och Junsele 

• Sammankoppling av landsbygds och hållbarhetsfrågorna via hållbarhetsstrateg. 

• Besluten i budgeten/antagna direktivet att bevara och utveckla de små skolorna i 

kommunen.  

• Fokus på företagarfrågorna/näringslivsklimatet gynnar även 

landsbygdsutvecklingen. 

• Att kommunen bekostar priset årets bygd/landsbygd 

• Ekonomiskt stöd till lanthandel  

• Stöd till mindre campingar utanför tätorten 

• Energidalens arbete med att skapa lokal utveckling av satsningar på förnybarenergi 

• Satsningar på Solatum Hus&Hem ABs projekt ”bredbandsbullerbyar”  

• Beslut varu- och försörjningsplan i fullmäktige 2021 

• Plan för laddinfrastruktur väntas vara klar 2021 

 

Lagrum/Arbetsordning för kommunfullmäktige och dess beredningar  

§ 30 En motion ska vara skriftlig och undertecknad av en eller flera ledamöter. Med 

undertecknad avses såväl namnteckning i original som scannat underlag eller e-signatur. 

För underlag utan underskrift som skickas via e-post, kan motkontroll göras.  

Ämnen av olika slag får inte tas upp i samma motion. Motionen väcks genom att den 

lämnas in till kommunstyrelsens kansli. En motion får också lämnas vid ett sammanträde 

med fullmäktige. 

Om den som väckt motionen inte är närvarande vid det sammanträde då motionssvar 

lämnas, bordläggs ärendet. Ersättare får väcka en motion bara när ersättaren tjänstgör som 

ledamot vid ett sammanträde. Kommunstyrelsen ska två gånger varje år redovisa de 

motioner som inte har beretts färdigt. Redovisningen ska göras på fullmäktiges ordinarie 

sammanträden i februari och september 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår att motionen anses besvarad. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Niklas Nordén, KS 92/2021-2 

Motion inkl bilaga  KS 92/2021-1,-2 
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§ 35 Dnr KS 254/2021  

 
Svar på motion avseende Utökad skyddsjakt på skarv   

Beslut 

 

Allmänna utskottet föreslår 

Kommunstyrelsen föreslå 

Kommunfullmäktige besluta 

 

att hemställan om ökad skyddsjakt på Skarv avslås och anser motionen besvarad. 

 

Information 

Niklas Nordén, Kommundirektör, informerar om ärendet. 

Utskottet ges möjlighet att ställa frågor. 

 

Ärendebeskrivning 

I en motion inlämnad av Susanne Lindahl (S) och John Åberg (S) föreslås att 

Kommunfullmäktige hemställer till Länsstyrelsen Västernorrlands län att skyddsjakt på 

Skarv ska utökas vid utsättningsplatser för odlad fisk upp till Sollefteå Kraftverk. Enligt 

Länsstyrelsens beslut år 2020 fick maximalt 100 Skarvar fällas vid utsättningsplatser i 

Västernorrlands län. Med hänvisning till fiskens beroende av utsättning som 

reproduktionsmöjlighet och fiskets betydelse för såväl friluftsliv som besöksnäring så 

föreslås att en fördubbling av antalet Skarvar som får fällas vid utsättningsplatser.  

 

Länsstyrelsen har sedan motionens inlämnande fattat ytterligare ett beslut om skyddsjakt 

och ger där en historisk tillbaka blick samt redogör för bedömningarna till detta beslut 

enligt nedan. 

 

I början av 2000-talet bedrevs skyddsjakt efter beslut på länsstyrelsens initiativ. 

Rapporteringen från dessa visade efter några år på ett vikande intresse eller behov, varför 

skyddsjakt på länsstyrelsens initiativ inte längre ansågs motiverat. Skyddsjakt har därefter 

medgivits regelbundet efter ansökan. Under åren 2017–2019 har elva tillstånd till 

skyddsjakt på skarv beviljats efter ansökan, varav fem 2019 beviljats. 2020 tog 

länsstyrelsen beslut på eget initiativ samt beviljade en ansökan. 

Det samlas betydande antal skarvar vid utsättningsplatser för fisk. Varje år sätts 

hundratusentals odlade fiskar ut, framförallt i vattendrag som mynnar ut i havet. Den utsatta 

fisken (smolt), utsätts för en mängd faror på sin väg mot havet och skarv har visat sig vara 

en betydande faktor genom sin predation av smolt. En allt för stor minskning av smolt 

resulterar senare i en minskad resurs i form av återvändande lekfisk, som är en viktig del 

inom såväl sport- och fritidsfisket som yrkesfisket. Minskningen av fisk kan även påverka 

möjligheten på tillgång till lämplig avelsfisk om minskningen blir allt för stor. 
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Storskarven Phalacrocorax carbo sinensis förekommer som häckfågel i Västernorrland med 

3 200 par 2017 vilket efter omräkning med en faktor på 5 innebär att beståndet motsvarar 

ca 16 000 skarvindivider när de når sitt maximum efter sommaren. Maximalt antal fåglar 

som får skjutas med stöd av detta beslut är 900, vilket är ca 5 % av populationen i länet. 

Länsstyrelsen anser att medgiven skyddsjakt är balanserad och kontrollerad och därmed 

förenlig med artikel 9.1 i EU:s direktiv (79/409/EEG) om bevarande av vilda fåglar. 

Länsstyrelsen gör bedömningen att upprätthållandet av gynnsam bevarandestatus hos artens 

bestånd i dess naturliga utbredningsområde inte försvåras genom beslutad skyddsjakt. 

Skyddsjakten anses främst vara befogad som skrämselmetod i syfte att få skarven att hålla 

sig borta från områden med betydande ansamlingar av fisk. 

 

Förvaltningens bedömning 

Sedan motionärerna inkom med skrivelsen har Länsstyrelsen per den 2021-04-26 i Dnr 

218-3885-2021 tagit ett nytt beslut om skyddsjakt på Skarv. Gällande den del som avser 

skyddsjakt vid utsättningsplatser så har det återigen beslutats att maximalt 100 Skarvar 

(Storskarv) får fällas i Västernorrlands län. Däremot så har perioden för under vilken 

skyddsjakt får bedrivas utökats från 1 juni-30 november till att vara perioden 1 maj–30 

november.  

 

Sollefteåforsens AB har sedan 2020 genomfört skyddsjakt i samband med utsättning av 

odlad fisk och gör så även under 2021. Då syftet med skyddsjakten främst är att störa och 

skrämma Skarven, inte döda, så förefaller motionärernas förslag om ett utökat antal inte 

förenligt med syftet.  

Länsstyrelsen följer utvecklingen och har gjort bedömningen att i detta läge så är en utökad 

skyddsjakts period den lämpliga åtgärden. 

 

Lagrum  

Skarven är fredad från jakt enligt 3 § jaktlagen och bilagorna till jaktförordningen. Enligt 

23 a och 29 §§ jaktförordningen får länsstyrelsen ge tillstånd till skyddsjakt om det inte 

finns någon annan lämplig lösning, om det inte försvårar upprätthållandet av en gynnsam 

bevarandestatus hos artens bestånd i dess naturliga utbredningsområde och för att förhindra 

allvarlig skada på bl.a. fiske, vatten eller annan egendom eller för att skydda vilda djur eller 

växter eller bevara livsmiljöer för sådana växter eller djur. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår att hemställan om ökad skyddsjakt på Skarv avslås och anser 

motionen besvarad. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Niklas Nordén, KS 254/2021-4 

Motion, KS 25/2021-1 
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Förslag till beslut på mötet 

John Åberg (S) föreslår bifall till motionen. 

 

Birgitta Häggkvist (VI) med biträde av Marie Hansson (V) föreslår bifall till förvaltningens 

förslag till beslut. 

 

 

Beslutsgång 

Ordförande Johan Andersson (C) frågar om utskottet beslutar enligt förvaltningens förslag 

eller enligt John Åberg (S) förslag.  

Finner beslut enligt förvaltningens förslag. 

 

 

  



 
    

Nämnd/styrelse 

Kommunstyrelsens  

 

PROTOKOLL 
Sammanträdesdatum 

2021-05-18 

 
 

Sida 

allmänna utskott   

 

Justerarnas signatur 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

15 (22) 

§ 36  Dnr KS 364/2020 

 

Forsknings- och utvecklingsavtal mellan Sollefteå kommun och 
Mittuniversitetet  
Beslut 
 

Allmänna utskottet föreslå  

Kommunstyrelsen besluta 

 

-Att teckna samarbetsavtalet avseende forskning och utveckling med Mittuniversitetet 

-Att finansiering av kostnaden för samarbetet för 2021 belastar kommunens ID 81360 

Medfinansieringsprojekt med 250 000 kronor och att Energidalen i Sollefteå ABs andel på 

125 000 kronor ingår i redan anslagen uppdragsersättning till bolaget. 

Allmänna utskottet beslutar 

- finansiering av resterade del av avtalsperioden lämnas utan förslag till beslut till 

Kommunstyrelsen. 

Information 

Mikael Näsström, Näringsliv, informerar om ärendet och det avtalsförslag som föreligger. 

Fyra stycken prioriterade områden har pekats ut – Folkhälsa, Skidsport, Energi och Internet 

of Things. 

Sammanhållande för kommunen vad gäller avtalet är Reveljen. 

Utskottet ges möjlighet att ställa frågor. 

 

Ärendebeskrivning 

Mittuniversitetet utökar sin kommunsamverkan och en process kring ett forsknings- och 

utvecklingsavtal har inletts mellan lärosätet och Sollefteå kommun. Avtalet sträcker sig 

över fyra år, från hösten 2021 t.om. våren 2025.  

 

Avtalet omfattar fyra profilområden: 1) Energi, 2) Folkhälsa, 3) Skidsport och 4) Internet of 

Things. Områden kan komma att läggas till, ändras och avslutas under 4 års perioden.  

 

1. Energi 

Profilområdet omfattar forskningsinsatser och utvecklingsstöd kring nya och förbättrade 

metoder att leverera reglerkraft till elnätet. En utgångspunkt i det arbetet är bolaget 

Energidalen och Sollefteåforsens kraftverk.  
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2. Folkhälsa 

Forsknings- och utvecklingssamverkan inom området folkhälsa sker under det 

övergripande paraplyet “Sollefteå som friluftskommun”.  

3. Skidsport 

Inom området skidsport kan ämnen som talangutveckling, livsstil, snötillverkning, idrott för 

personer med funktionsvariation/nedsättning bli aktuella.  

4. Internet of Things 

Forskning och testbäddar för digitalisering med stöd av Internet of Things för att stödja 

kommunens tjänster till medborgare, ökad effektivitet och värde i kommunens 

verksamheter samt ökade möjligheter i infrastruktur för erbjudanden och möjligheter till 

företag och medborgare. 

Gemensamma satsningar 

Avtalet omfattar också följande gemensamma satsningar:  1) Teknikprogram 4:e år med 

inriktning på energi 2) Arbetsintegrerad lärarutbildning, samt Arena-aktivitet.  

 Samråd 

- 

 Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 

Avtalet har två finansierings-utrymmen. Kommunens insats föreslås var 750 tkr och 

matchas av en lika stor summa från Mittuniversitetet.  

I det första finansierings-utrymmet finansierar Mittuniversitetet 50% och Kommunen 

finansierar 50%. I det andra finansieringsutrymmet finansierar Mittuniversitetet 50% och 

Energidalen i Sollefteå AB finansierar 50%. 

 

Tabellen nedan beskriver finansierings-strukturen.  

 

År Sollefteå Kommun Mittuniversitet Totalt 

2021 (halvår) 0,25 0,25 0,5 

2022 0,5 0,5 1,0 

2023 0,5 0,5 1,0 

2024 0,5 0,5 1,0 

2025 (halvår) 0,25 0,25 0,5 

2021 – 2025 2 2 4 

 

År 
Energidalen i  

Sollefteå AB 
Mittuniversitet Totalt 
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2021 (halvår) 0,125 0,125 0,25 

2022 0,25 0,25 0,5 

2023 0,25 0,25 0,5 

2024 0,25 0,25 0,5 

2025 (halvår) 0,125 0,125 0,25 

2021 – 2025 1 1 2 

 

 Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Jonathan Lange, KS 364/2020-1 

Avtal Miun Sollefteå, KS 364/2020-2,-3,-4 

 

 Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår allmänna utskottet föreslå Kommunstyrelsen besluta: 

 

-Att teckna samarbetsavtalet avseende forskning och utveckling med Mittuniversitetet 

-Att finansiering av kostnaden för samarbetet för 2021 belastar kommunens ID 81360 

Medfinansieringsprojekt med 250 000 kronor och att Energidalen i Sollefteå ABs andel på 

125 000 kronor ingår i redan anslagen uppdragsersättning till bolaget 

-Att finansiering av resterande avtalsperiod 500 000 kr årligen för kommunen och 250 000 

kronor för Energidalen i Sollefteå AB inarbetas i budget. 

Förslag till beslut på mötet 

Johan Andersson (C) föreslår bifall till strecksats 1 och 2.  

 

Birgitta Häggkvist (VI) förslår att strecksats 3 lämnas utan förslag till beslut. 

 

Beslutsgång 

Ordförande Johan Andersson (C) frågar om utskottet föreslår Kommunstyrelsen att besluta 

enligt strecksats 1 och 2. Finner så. 

Frågar sedan om man beslutar att lämna strecksats 3 – finansiering av resterade del av 

avtalsperioden utan förslag till beslut till kommunstyrelsen. Finner så.  
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§ 37  Dnr KS 364/2020 

 

Svar på Revisionsrapport – Granskning av kommunens 
budgetprocess 
Beslut 

 

Allmänna utskottet föreslår  

Kommunstyrelsen besluta 

 

Att anta yttrandet som sitt eget och överlämna det som svar till revisorerna. 

 

Information 

Mattias Axelsson, TF Ekonomichef, och Niklas Nordén, TF kommundirektör, informerar om 

förslaget till yttrande. 

Utskottet ges möjlighet att ställa frågor. 

 

Ärendebeskrivning 

KPMG har på uppdrag av kommunens revisorer genomfört en granskning avseende 

rutinerna kring kommunens budgetprocess. 

Revisionen önskar få svar på vilka åtgärder som planeras vidtas utifrån lämnade 

rekommendationer och när de beräknas vara genomförda. 

 Revisorerna rekommenderar kommunstyrelsen 

• att fastställa en modell för resursfördelning i Sollefteå kommun i syfte att ytterligare 

tydliggöra förutsättningarna för tilldelning av medel. Vidare kan det underlätta 

utvärderings- och uppföljningsarbetet av modellen ifall nuvarande modell ej bedöms som 

helt träffsäker, 

 

• att genomföra en övergripande genomlysning av verksamheterna i syfte att identifiera 

åtgärder som långsiktigt kan minska kommunens kostnadsnivå, samt 

 

• att fortsätta det arbete som påbörjats vad gäller att göra analyser, avvägningar och 

prioriteringar kring verksamheternas ekonomi och fatta de beslut som är nödvändiga för att 

nå en ekonomi i balans och komma till rätta med negativa avvikelser mot budget. Detta mot 

bakgrund av kommunens ekonomiska situation. 

 

Revisorerna önskar svar senast 30/6. 

 

Kommunstyrelseförvaltningens yttrande 

Dessa rekommendationer besvaras nedan. 
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Rekommendation 1: 

Gällande denna rekommendation ingick den också tillsammans med andra 

rekommendationer i revisionens Effektiv ekonomistyrning del 2 under 2016 vilket 

besvarats. Vi har inte ändrat vår synpunkt, därav återges det svaret nedan. 

 

Den förändrade budgetprocess vi arbetar med under 2015 har som syfte att ge större 

möjlighet än tidigare att bättre prioritera medel mellan verksamheterna för största möjliga 

samhällsnytta. Förvaltningsledningen utarbetar preliminära ramar som verksamheterna 

konsekvensbeskriver. Verksamheten redogör även för sitt behov givet oförändrad 

ambitionsnivå. Baserat på konsekvenser och behov blir det tydligare för politiken vilka 

prioriteringar som är nödvändiga och vilka mål som påverkas.  

 

Denna process i sig är ett tydliggörande då verksamheterna antingen får gehör för upplevda 

behov eller förväntas vidta åtgärder antingen utifrån egna förslag eller förslag lagda från 

politiken. Resursfördelning tillämpas inom all verksamhet utifrån de ramar som fastställts 

av fullmäktige, mest teknisk är fördelningen inom skolan till följd av elevpengen. Inom 

övriga verksamheter sker den inte lika systematisk men utgångspunkten är alltid 

densamma: säkerställa följsamhet mot lagar, likabehandling av medborgare och prioritering 

av eftersatta/nya/verksamhetskritiska områden utifrån de medel som finns tillgängliga.   

 

En övergripande resursfördelningsmodell är inte önskvärd då detta skulle kunna resultera i 

en alltför teknisk/matematisk styrning av verksamheterna. Det skulle innebära att fokus 

flyttas från de övergripande frågeställningarna till detaljfrågor om volymer och krontal per 

invånare/brukare/elev. Kännedomen om verksamheterna som kommunstyrelsen och dess 

utskott besitter och helhetsbilden riskerar att inte bli styrande vad gäller förväntat resultat, 

möjliga synergier och effektiviseringar.  

 

Rekommendation 2 och 3: 

Liknande rekommendation lyftes i revisionens granskning av bokslut och årsredovisning 

2020, varför vi väljer att upprepa svaret nedan. 

  

Som svar på den grundläggande granskningen angavs att kommunen har verktyg för att 

arbeta med så väl en ekonomi i balans som handlingsplaner. Men att dessa har fått stå 

tillbaka under pandemin då fokus har varit på att rädda liv och kommunen har tillförts 

skattemedel och merkostnadsersättningar som täcker de underskott som uppstått i 

verksamheten. I takt med att vaccination ges och arbetet med hantering av det akuta i 

pandemin klingar ut kommer detta arbete att växla upp igen. Detta svar har inte ändrats 

sedan mars månad då vi nu är inne i den tredje vågen vilken är den mest omfattande hittills, 

men denna gång verkar drabba skolan i betydligt högre omfattning. 

 

Verksamheten är helt klart införstådd i de bekymmer som ligger framför oss gällande 

ekonomi för 2022-2024 och arbetar med att balansera krav och kvalitet för att långsiktigt 
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komma in i befintlig ram. Under 2021 bedöms kommunen leverera ett positivt resultat med 

balans i flertalet verksamheter. Budgetarbetet pågår under april och maj där politiken 

beaktar den ekonomiska verkligheten och prioriterar mellan verksamheterna och där 

ramanslagensstorlek påverkar vilka åtgärder som kommer att vidtas inför kommande år. 

 

Förvaltningens förslag till beslut 

Förvaltningen föreslår Kommunstyrelsen besluta att förvaltningens yttrande antas och 

överlämnas som kommunstyrelsens svar till revisorerna. 

 

Beslutsunderlag 

Förvaltningsyttrande Niklas Nordén, KS 124/2021-4 

Sammanfattning revisionsrapport, KS 124/2021-3 

Missiv och granskning, KS 124/2021-1,-2 
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§ 38  Dnr KS 173/2021 

 

Avsiktsförklaring – tillgänglig mark för utveckling av 
besöksnäring i Västra   

Beslut 

 

Allmänna utskottet beslutar  

 

att ställa sig positiv till nya besöksnäringsetableringar, aktivitetsanläggningar eller nya 

boenden inom fastigheten Junsele-Krånge 44:1, enlig bifogad karta. 

 

att ställa sig positiv till att stycka av och försälja delar av fastigheten till annan aktör om 

detta krävs för att möjliggöra investeringar. 

 

Innan slutligt beslut om fastighetsförsäljning ska ärendet och investeringens lämplighet i 

området, prövas på sedvanligt sätt. Marken ska värderas av oberoende värderare. 

 

Information 

Mikael Näsström, Näringsliv, informerar om ärendet och förslag till beslut. Utskottet ges 

möjlighet att ställa frågor. 

 

Ärendebeskrivning/Sammanfattning  

Sollefteå kommun äger och driver projektet Arena - Höga kusten inland. Projektet syftar till 

att utveckla besöksnäringen i kommunens västra delar med Junsele som utgångspunkt. 

I projektet finns aktiviteter som syftar till att beskriva en vision och en målbild för 

besöksnäringen i Västra. Syftet är att med dessa verktyg marknadsföra och skapa intresse 

från nya och befintliga aktörer att investera i området. För att möjliggöra fysiska 

investeringar krävs att det finns markområden tillgängliga för byggnation av 

aktivitetsanläggningar eller nya boendeformer. 

 

 

Förvaltningens bedömning 

En grundförutsättning för att attrahera investeringar är att det finns markområden 

tillgängliga. För att förvaltningen ska komma vidare i projektet krävs därför att kommunen 

pekar ut något möjligt område som kan ställas till förfogande. Under projektets gång kan 

det naturligtvis kompletteras med fler områden, ägda av kommunen eller privatägd mark 

efter överenskommelse med ägaren.  

 

Fastigheten Junsele-Krånge 44:1 bedöms som ett attraktivt område för investeringar. Ett 

slutligt beslut om försäljning av mark måste föregås av en prövning av investeringarnas 

lämplighet och hur de skapar positiva effekter på befintliga verksamheter i området. 
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Ekonomiska konsekvenser och förslag på finansiering 
Det föreslagna området är en del av kommunens skogsinnehav, vilket innebär att 

skogsinnehavet kommer att minskas om mark inom området avyttras. 

Försäljning av mark ska föregås av en oberoende värdering. 

 

Beslutsunderlag/Lagrum 

Förvaltningsyttrande, Mikael Näsström, KS 173/2021-1 

Karta över området, bilaga 1a, 1b, KS 173/2021-2,-3 

 
Förvaltningens förslag till beslut 

Kommunstyrelseförvaltningen föreslår allmänna utskottet besluta  

 

att ställa sig positiv till nya besöksnäringsetableringar, aktivitetsanläggningar eller nya 

boenden inom fastigheten Junsele-Krånge 44:1, enlig bifogad karta. 

 

att ställa sig positiv till att stycka av och försälja delar av fastigheten till annan aktör om 

detta krävs för att möjliggöra investeringar. 

 

Innan slutligt beslut om fastighetsförsäljning ska ärendet och investeringens lämplighet i 

området, prövas på sedvanligt sätt. Marken ska värderas av oberoende värderare. 

 

Förslag till beslut på mötet 

Birgitta Häggkvist (VI) med biträde av Johan Andersson (C) och Åsa Sjödén (S) föreslår 

bifall till förvaltningens förslag till beslut. 


